
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 
Vedrørende L 90 - Forslag til lov om ændring af lov om afgift af elektricitet, lov om afgift 

af naturgas og bygas m.v., lov om afgift af stenkul, brunkul og koks m.v., lov om energi-

afgift af mineralolieprodukter m.v. og forskellige andre love. (Udmøntning af dele af Kli-

maaftalen for energi og industri m.v. 2020 m.v. 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 12 af 1. december 2020. Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Kim Valentin (V). 

 

 

Morten Bødskov 

/ Mette Kildegaard Graversen 
  

7. december 2020 
J.nr. 2020 - 6649 

  

Skatteudvalget 2020-21
L 90 endeligt svar på spørgsmål 12 

Offentligt



 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse, om den nuværende kapacitet af store og små kraftvarmeværker vil 

være en samfundsøkonomisk fordel frem for at skulle bygge nye anlæg om nogle få år, 

når den samlede kapacitet er blevet uacceptabel lille som følge af nedlukninger afledt af 

forhøjede naturgasafgifter og sænkning af elafgiften? 

 

Svar 

Skatteministeriet har bedt Klima-, Energi- og Forsyningsministeriet redegøre for spørgs-

målet. De har oplyst følgende, som Skatteministeriet kan henholde sig til: 

 

”Den samfundsøkonomisk optimale sammensætning af kapacitet på kraftvarme og anden 

kapacitet er ikke mulig at fastlægge på nuværende tidspunkt.” 
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